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Referat 

S"#ende generalforsamling i Landsforeningen af Digelag i Danmark (LDD). 

Dato: 25 oktober 2023  

Sted: Per Aarsleff, Handelsvej 20, Odense SV 

Deltagere: Kim L. ChrisFansen Masnedø Digelag 
 Jens Henrik Jacobsen IS Næs Digelag 
 Hans Kurt Johnsen Hou Digelag 
 Jørgen Fischer Pedersen Svineholmens Digelag 
 Jens Pedersen  Harboøre Digelag 
 Lars Thordal  Grundejerforeningen Mosevang 
 Henrik Madsen Lammefjordens Pumpe- og Digelag 
 Mikkel Boelck Nielsen Det Nordfynske Digelag 
 Henrik Marcussen Det Lollandske Digelag 
 Allan Møller  Det Lollandske Digelag 
 Anders B. Rasmussen Seden Strandby Grundejerforening 
 Jens Rønnow Lønholdt Fjordgruppen 
 Mogens Mika  Det Falsterske Digelag 
 Benny Ellekjær Det Falsterske Digelag 
 Bent Alminde  Juelsminde Digelag 
 Peter Schmidt Hansen Juelsminde Digelag 
 

13 stemmeberettigede foreninger mødt. 

Oplæg til stiftende generalforsamling  
v/Formand for styregruppen Bent Alminde Juelsminde Digelag 
 
Har vi brug for en landsdækkende forening for digelag? 

Det spørgsmål må man jo sFlle sig selv indFl flere gange. For det er jo en ikke ubetydelig indsats, der skal Fl, 
før man får opre\et en forening, der vil kunne gøre en forskel for det enkelte digelag – og for klimasikring af 
Danmarks kyster. 

Historien. 

For os i Juelsminde Digelag løb vi ind i et utal af problemaFkker, da vi skulle i gang med at bygge 
højvandssikring. Der var fx lovgivningen (Kystbesky\elsesloven) med de fortolkningsmuligheder, den 
indeholder. Alt – lige fra samarbejdet med kommunen, de juridiske og økonomiske rammer samt 
Flskudsmuligheder – og Fl mulig (eller umulig) ekstern finansiering og lånemuligheder. Og vi tænkte, at der 
må\e da være andre end os, der har siddet med de samme spørgsmål. 

 

Vi indkaldte derfor Fl et første møde for digelagene i Danmark for at få en fornemmelse af, om der mon var 
interesse og opbakning Fl, at vi fik etableret en eller anden form for interesseforening. 

Og det var der. På mødet i Juelsminde den 24. april var der opbakning Fl, at en landsforening ikke bare skulle 
være Fl erfaringsudveksling mellem digelagene; men det skulle være en forening, der kunne øve indflydelse 
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på myndighederne – og ikke mindst på staten. Vi var på mødet enige om, at der ud over manglende statslige 
midler også manglede statslig involvering og prioritering. 

 

Nu er der ganske vist i mandags langt om længe kommet et udkast Fl ”KlimaFlpasningsplan 1”. Er der meget 
nyt? Nej, staten vil fortsat bruge de fleste penge på egne projekter, som mest er sandfodring på Vestkysten. 
Det skal vi naturligvis stø\e. Men en ny kystpulje Fl alle andre projekter på 150 mio. kr. er alt for lidt.  

Så der er en meget vigFg opgave i forhold Fl puljens størrelse. Der åbnes i oplægget op for, at der nedsæ\es 
hurFgtarbejdende grupper med relevante partnere. Her bliver der måske en mulighed for at byde sig Fl som 
landsforening for digelag.  

Styregruppe. 

På mødet i Juelsminde den 24. april blev der nedsat en styregruppe på 7 medlemmer, hvis opgave det var at 
få udarbejdet forslag Fl vedtægter – og få indkaldt Fl en sFgende generalforsamling. Styregruppen har 
egerfølgende holdt 2 møder: 4.7. på Lolland og 16.8. i Odense. En af opgaverne bestod i at få kontakt Fl alle 
digelagene i Danmark. Og det har vist sig at være sværere, end vi umiddelbart troede. Alle digelag har et 
CVR-nummer. Og selv om vi har trukket på netop den database, så har vi opdaget, at vi alligevel ikke har 
kunnet få fat i alle digelag. Derfor bliver det en prioriteret opgave for den kommende bestyrelse at få kontakt 
Fl samtlige digelag i Danmark. En vej at gå, er at kontakte alle ”kystkommuner” for ad den vej at få et 
overblik over de digelag, der findes. 

For at kunne opnå størst mulig indflydelse, så skal vi som interesseorganisaFon dække minimum 50 % af 
digelagene i Danmark.  

Derfor er det også vigFgt, at en kommende bestyrelse favner bredt i forhold Fl digelagenes størrelser. 
Størrelser kan både være i forhold Fl anlæggene og Fl antal medlemmer. Det kan for så vidt også være i 
forhold Fl, hvilken opgave, man er i gang med (etablering af ny anlæg / drig af anlæg / udvidelse af anlæg). 

Det er også vigFgt, at formuleringen af foreningens formål og vision er sådan, at alle digelag kan se sig selv i 
disse. Og det har vi i styregruppen bestræbt os på. 

Dagsorden s:;ende generalforsamling 

1. Valg af dirigent. 
Styregruppen foreslår Rasmus Skovmand 
Beslutning: Rasmus Skovmand valgt. 
 

2. Valg af referent  
Styregruppen foreslår Peter Schmidt Hansen. 
Beslutning: Peter Schmidt Hansen valgt. 
 

3. Godkendelse af forslag til vedtægter. 
Styregruppen havde udarbejdet et sæt vedtægter. Til disse vedtægter var der til generalforsamlingen 
fremlagt ændringsforslag til pkt. 1.2, 3.1, 4.1, 4.3 ny, 5.3, 5.6, 6.9 ny, 6.10 ny, 6.11 ny, 8.3. 

Beslutning: Alle ændringsforslag blev godkendt af generalforsamling.  
Vedtægterne blev godkendt med indarbejdelse af de ændringer, der var 
fremlagt for generalforsamlingen. 

 
4. Præsentation af kandidater til bestyrelsen.  



Landsforeningen af Digelag i Danmark 

 Side 3 

Følgende opstiller: Henrik Marcussen, Anders B. Rasmussen, Jens Rønnow Lønholdt, Gitte Møller, 
Mogens Mika, Bent Alminde, vakant  
 
Følgende præsenterede sig: 
Henrik Marcussen, Anders B. Rasmussen, Jens Rønnow Lønholdt, (Gitte Møller ikke mødt men vil gerne 
deltage), Mogens Mika, Bent Alminde, Allan Lund indvilgede i at udfylde den ledige plads i bestyrelsen. 
 

5. Valg af 7 medlemmer til bestyrelsen. 
 
Valgt: 
Henrik Marcussen - Det Lollandske Digelag, Anders B. Rasmussen - Seden Strandby Grundejerforening, 
Jens Rønnow Lønholdt - Fjordgruppen, Gitte Møller – Jyllinge Nordmark og Tangbjerg Digelag, Mogens 
Mika – Det Falsterske Digelag, Bent Alminde – Juelsminde Digelag, Allan Lund – Hou Digelag Langeland 
 

6. Valg af 2 suppleanter. 
Vakant, Vakant 
 
Valgt: 
Jens Pedersen, Harboøre Digelag, Mikkel Boelck Nielsen, Det Nordfynske Digelag. 
 

7. Valg af 2 bilagskontrollanter. 
Styregruppen foreslår Allan Møller, vakant 
 
Valgt: 
Allan Møller Det Lollandske Digelag, Kim L. Christiansen Masnedø Digelag 
 

8. Eventuelt 
Henrik Marcussen opfordrede Fl at meldte ind om opgaver man ønsker behandlet i foreningen. 

Bent Alminde lovede, at der fra bestyrelsen vil komme nyhedsbreve, når der er noget at fortælle, der har 
interesse for foreningens medlemmer. 

Jens Rønnow Lønholdt opfordrede Fl, at man også sendte spørgsmål ind som kunne være interessante 
for læreanstalter og universiteter at behandle. 

Der var opfordring fra forsamlingen om, at man meldte Flbage om digelag i sit netværk, der endnu ikke 
var medlem. 

Dirigenten takkede for god ro og orden og erklærede generalforsamlingen for afslu\et. 

Dato: 26.10.2023 

 

_________________________________  _______________________________ 
Dirigent Rasmus Skovmand   Referent Peter Schmidt Hansen 
 
 
_________________________________  _______________________________ 
Bent Alminde    Henrik Marcussen 
 
 
_________________________________  _______________________________ 
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Allan Lund    Gi>e Møller 
 
 
_________________________________  _______________________________ 
Mogens Mika    Anders Brændholt Rasmussen 
 
 
_________________________________  
Jens Rønnow Lønholdt   


